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Crisis 

Welkom in deze Nieuwsbrief van vrienden van het Diemerpark. Via deze Nieuwsbrief willen we 
je op de hoogte brengen van de laatste ontwikkelingen en gebeurtenissen in en rondom het 
Diemerpark. Heb je vragen en/of opmerkingen, wil je een gesprek met een bestuurslid, wil je 
meewerken, etc., dan horen we dat graag. Onze contactgegevens staan achterin.  

We beginnen met een open deur: het is een bijzondere tijd! Veel mensen zijn eenzaam en, ook al 
lijden ze zelf niet aan covid-19, sterven in eenzaamheid. Anderen zien van de ene op de andere 
dag de basis van hun levensonderhoud compleet wegvallen. Voor het eerst lijkt er sprake te zijn 
van een economische recessie die geen enkel land in de wereld ongemoeid laat.  
Met de uitbraak van het SARS Corona 2 virus lijkt de natuur op een ongekende manier wraak te 
nemen voor de destructieve omgang van de mens met de planeet die hij bewoont. Omdat de 
eerste patiënten vooral bezoekers en werknemers van een dierenmarkt waren, wordt 
verondersteld dat het virus een zoönotische oorsprong heeft. Een zoönose is een infectieziekte 
die van dier op mens kan overgaan. In Nederland voorkomende zoönosen zijn onder andere de 
ziekte van Lyme, Q-koorts, toxoplasmose, salmonellose en vogelgriep.   

Regeringen nemen “ongekende maatregelen”. Allerlei zekerheden waaraan we gewend waren, 
wankelen. Kinderen gaan niet meer naar school. Vliegtuigen blijven aan de grond. 
Evenementen, zelfs sportcompetities (!) worden gestaakt.  

   

Gelukkig trekt de natuur in het Diemerpark zich van al die menselijke malaise niks aan. De 
planten, struiken en bomen lopen uit en heel wat gevleugelde zomergasten zijn weer 
gearriveerd. Het tjilpen, kwetteren, roffelen en fluiten is weer niet van de lucht. Territoria 
worden bevochten, nesten gebouwd of opgeknapt, vrouwtjes versierd en eieren gelegd.  

Lessen uit de crisis? 

Wat gaan we leren van de coronacrisis? Wat zullen de gevolgen zijn voor het Diemerpark?  
Er is niemand die dat op dit moment met zekerheid kan zeggen.  
We zien dat het door de coronamaatregelen een stuk drukker geworden is in het park. Er zijn  
meer wandelaars, die het park gebruiken om ommetjes te maken, op gepaste afstand van elkaar, 
en meer fietsers. Het park maakt zijn onmiskenbare rol als natuurlijke vluchtplek voor de 
IJburgse eilandbewoners - waarvan velen geen beschikking hebben over een tuin - volledig 
waar. Zeker nu velen thuis moeten werken en/of kinderen moeten opvangen.  

In deze tijd blijkt eens te meer hoe belangrijk het begrip RUIMTE is.  



Sommige gemeentebestuurders vinden dat er op IJburg meer voetbal- en hockeyvelden moeten 
komen. De crisis toont nog eens extra aan, dat daar in het Diemerpark geen ruimte voor is (nog 
afgezien van de problemen die er nu al zijn). Wij betwisten de wenselijkheid van extra voetbal- 
en hockeyvelden niet, maar vinden dat die veel beter op het Strandeiland kunnen komen.  

Ontwikkelingen rond het park 

Twee ‘themabijeenkomsten Vernieuwing Diemerpark’ 

Op 13 februari en 3 maart vonden de eerste twee door het stadsdeelbestuur georganiseerde 
‘themabijeenkomsten’ over het Diemerpark plaats in het kader van het project ‘Vernieuwing 
Diemerpark’. De eerste bijeenkomst ging over het gebied tussen de Diemerzeedijk en het 
Amsterdam-Rijnkanaal, de ‘ARK-zone’, en de tweede over het heuvelgebied, het centrale deel 
van het park, en het oostelijke deel van het gesaneerde gebied.    

We schatten dat er bij de bijeenkomsten tussen de 50 en 100 personen waren. De discussies 
waren in het algemeen zeer constructief. De overheersende mening was dat er niet zoveel hoeft 
te veranderen aan de delen van het park die aan de orde kwamen. Het park wordt zeer 
gewaardeerd. De organisatie heeft niettemin veel, soms aan elkaar tegengestelde, suggesties 
gekregen. Bij de projectleider en zijn medewerkers ligt nu de taak om daar maatregelen uit te 
destilleren die uitgevoerd gaan worden.  

Het deel van het park met de sportvelden is een ander verhaal.  Daarover heerst bij heel wat 
mensen grote ontevredenheid (verlichting, parkeer- en verkeersproblemen). De 
‘themabijeenkomst’ die daarover zou gaan, was gepland op 16 april, maar gaat vanwege de 
coronacrisis (voorlopig?) niet door. 

De ‘ARK-zone’ 

De ARK-zone is een gebied van 31 ha. met een lengte van bijna 2,6 kilometer tussen de 
Diemerzeedijk en het Amsterdam-Rijnkanaal. De aanwezigen bij de themabijeenkomst waren  
unaniem van mening (geheel in lijn met de opzet van het Diemerpark) dat dit gebied 
ontoegankelijk moet zijn voor mensen en hun huisdieren. De ARK-zone is een woon- en 
rustplaats voor dieren. Nu komen daar nogal wat mensen, soms met fietsen en soms voorzien 
van geluidsapparatuur. Dat kan niemand ze aanrekenen, want nergens staat dat dat niet mag. 
En de bordjes ‘verboden voor honden’ staan er niet, zijn te klein of zijn onleesbaar.  
Er zijn dus duidelijk verbeteringen nodig.  

Een nadeel van het helemaal voor mensen afsluiten van het gebied is, dat het maken van een 
wandeling langs het pad langs het Amsterdam-Rijnkanaal (dit is het Thijs Hendriksenpad) 
meteen een hele lánge wandeling is. Er is behoefte aan een doorsteek, ergens halverwege, dus in 
de buurt van de paddenpoelen.  

Om hieraan tegemoet te komen, en tegelijkertijd de natuurdoelstelling te kunnen realiseren, is 
het meest spectaculaire voorstel om daar via een houten voetbrug de Diemerzeedijk en het Thijs 
Hendriksenpad met elkaar te verbinden.  

 
 Impressie van een loopbrug over de ARK-zone,  

Vanaf de brug is er zicht op de paddenpoelen en de vleermuisbunker.  
Het Thijs Hendriksenpad kan worden betrokken bij een ommetje, zonder de natuur in de ARK -zone te 

verstoren. 



De heuvelzone 

Een belangrijke plaats in de presentaties in de bijeenkomst over de 
heuvelzone was er voor de twee plannen om het gebied waar honden los 
mogen lopen, aanzienlijk uit te breiden. Afgesproken werd dat de makers 
van de plannen nog eens met elkaar gaan ‘polderen’ om tot één gedragen 
plan te komen. De projectleider zal dit organiseren, maar intussen zijn de 
indieners van de plannen al ‘officieus’ met elkaar in gesprek geweest (toen 
dat in verband met de coronacrisis nog kon).  

Beheeroverleg 

We krijgen heel vaak vragen over waarom er zo drastisch gesnoeid wordt in het park, en of dat 
niet ‘een tandje’ minder kan. Door de leiding van het project ‘Vernieuwing Diemerpark’ is nu 
toegezegd dat er met ons gesproken gaat worden over het beheer van het park. Wij streven naar 
een structurele vorm daarvoor, bijvoorbeeld twee keer per jaar een bijeenkomst.  

  

 Sporen van beheer van de ondergrond.  

Links: puingranulaatpad (sinds 2018); rechts: begin van een  ‘pad’ tussen  Jan Beijerpad en 
Diemerzeedijk nadat daar rijplaten waren gelegd 

Bij dat overleg zouden ook de beheerders van de ondergrond van het park betrokken moeten 
worden. Voor hen is het belangrijk dat ze toegang hebben tot de putten en waterpartijen in het 
park. Daarbij laten ze op tal van plekken sporen na en doen ze ingrepen in het landschap waar 
het park er niet mooier op wordt. Een duidelijk voorbeeld daarvan is het onbeloopbare 
puingranulaatpad in het midden van het park. 
Soms kappen ze ook wilgen rond waterpartijen om bij putten te kunnen komen of om water in te 
nemen. Daardoor wordt de oevervegetatie vernield en ontstaan paden en open plekken in 
kwetsbare gebieden, waar bijvoorbeeld vogels broeden. Vervolgens gaan parkbezoekers op die 
plekken allerlei activiteiten ondernemen; er wordt vuur gestookt en rommel achtergelaten. Dit 
alles heeft nog meer verstoring en schade als gevolg. Rustige plekjes in het park, waar vogels en 
andere dieren zich kunnen schuilhouden, worden daardoor steeds zeldzamer.  

 ‘Vergeten’ stuk park: de ‘staart’  

Veel mensen denken dat het Diemerpark 
in het oosten ophoudt bij de 
informatiezuil die daar staat. Dat is 
weliswaar het einde van het gesaneerde 
deel van het park, maar is niet het 
‘officiële’ einde van het park. Dat ligt bij 
de gemeentegrens met Diemen, bij de 
Diemerdammersluis.  

 Hier houdt het park niet op. 

 

 



De Diemerzeedijk met aan de ene kant het IJmeer en aan de andere kant de Derde Diem, is in 
‘de staart’ het dominante landschapskenmerk. Aan weerszijden daarvan is volop natuur te 
beleven. De ecologische verbindingszone die door de ARK-zone loopt, wordt daar voortgezet.  

  
 Laatste deel van de ‘staart’ van het Diemerpark 

Het prachtige uitzicht vanaf het smalle fietspad hoog op de dijk over het IJmeer, is 
waarschijnlijk de reden dat mensen liever dáár wandelen, dan op het bredere pad onderaan de 
dijk. Daar vormt aan de dijk aan de ene kant een wand waar niet veel te beleven is. Aan de 
andere kant zorgen bomen, (hoge) hekken met bordjes ‘verboden toegang’ en diverse 
geparkeerde auto’s, boottrailers, campers en stacaravans ervoor dat het er weinig aantrekkelijk 
is en er nauwelijks uitzicht is op het water van de ‘Derde Diem’. Een deel van die objecten heeft 
te maken met twee woonboten waarop hotelactiviteiten plaatsvinden.  

Dat gebied zou een stuk vriendelijker ingericht kunnen worden, meer passend bij het idee van 
de in 2012 geopende ‘Natuurboulevard’. Om die reden hebben we de gemeente verzocht om 
handhaving van het bestemmingsplan, dat parkeren van de genoemde objecten niet toelaat. Ook 
de woonboten zouden daar niet mogen liggen.  
Ons bezwaar is vooralsnog namens het College van B&W om procedurele redenen afgewezen. 
We laten het daar niet bij zitten. 

 De Diemerzeedijk in de ‘staart’ 
van het park.  
Het water links is het IJmeer. 
Rechts is het onaantrekkelijke 
voetpad. Niet zichtbaar op de 
foto liggen twee woonboten in 
het water van de Derde Diem. 

Het is niet mogelijk om elkaar op 
het fietspad te passeren en 
daarbij op anderhalve meter van 
elkaar te blijven.    

    

Parkeren bij de sportclubgebouwen 

Vóór de crisis stonden er bij de sportclubgebouwen bijna iedere dag 1 tot wel 6 auto’s 
geparkeerd, zonder dat er sprake was van laden of lossen. Omdat volgens het bestemmingsplan 
in het Diemerpark alleen op het parkeerterrein geparkeerd mag worden, hebben we oktober 
vorig jaar bij de gemeente een verzoek om handhaving ingediend. Dit werd afgewezen. De reden 
daarvoor was dat de sportverenigingen zouden beschikken over ontheffingen van het reglement 
verkeersregels en verkeersborden (RVV), waardoor auto’s bij de clubgebouwen zouden mogen 
staan. Omdat we daar vragen bij hadden hebben we bezwaar ingediend tegen de afwijzing van 
ons verzoek. Nader onderzoek wees uit dat er voor maar liefst negen (9) auto’s ontheffingen zijn 
verleend.  

Volgens ons blijkt uit officieel vastgestelde beleidsregels van de gemeente (Gemeenteblad 17716 
van 24-01-2019) dat structureel parkeren geen activiteit is waarvoor een RVV-ontheffing kan 
worden verleend. Onze volgende stap was daarom om bezwaar aan te tekenen tegen het afgeven 
van de onzes inziens onterecht afgegeven ontheffingen. Wordt vervolgd.   



Natuurnieuws 

IJsvogels 

 Parende ijsvogels in het Diemerpark, 18 maart 
2020 

Ook dit jaar broeden er weer ijsvogels in het 
Diemerpark! Vorig jaar hadden we vastgesteld 
dat een broedsel in de wand bij Akkerswade 
mislukt was omdat de nestwand niet meer in 
goede staat was: het nest was ofwel 
uitgegraven door een roofdier (misschien een 
vos?) ofwel ingestort; daarover bestaat geen 
zekerheid. Jammer, want er waren al jongen 
in het nest. 
Op ons verzoek en met medewerking van 
stadsecologe Els Corporaal heeft het 

parkbeheer begin dit jaar een nieuwe, degelijke broedwand geplaatst. En met succes: begin 
maart zagen we dat een paartje ijsvogels de voorgeboorde gaten in de wand verder aan het 
uitgraven was om er hun nest in te maken. Daar zijn de vogels een paar weken mee bezig 
geweest, tussendoor elkaar het hof makend. Toen we ze op 18 maart zagen paren, wisten we het 
zeker: hier gaat gebroed worden! Omdat de vogels nu vaak op het nest zitten, zijn ze op dit 
moment minder te zien. Zodra de eieren uitkomen (na 3 weken broeden), zullen de ouders 
voortdurend visjes naar de jongen brengen. Dat proces is vanaf de oever goed te volgen met een 
verrekijker. 
Of er in de andere twee mogelijke nestplaatsen voor ijsvogels ook gebroed wordt, weten we nog 
niet; we houden ze de komende weken in de gaten. Tot nu toe hebben we daar geen activiteit 
vastgesteld, we vermoeden dus dat het paartje in Akkerswade het enige is dat hier op dit 
moment broedt. 

Torenvalk 

In 2018 is op initiatief van onze 
vereniging en de broedvogel 
inventariseergroep Diemerpark  
een torenvalkkast opgehangen in 
een hoogspanningsmast.  
Reden daarvoor is dat de torenvalk 
sinds enige jaren op de Rode Lijst 
van Nederlandse broedvogels staat. 
Dat betekent dat het met die soort 
niet goed gaat in ons land.  

Het heeft een tijdje geduurd voor 
de valken de kast ontdekt hebben: 
in het broedseizoen van 2018 bleef 
de kast leeg. Vorig jaar zagen 
we af en toe een torenvalk in de 
kast zitten, maar daar is het toen 
bij gebleven.                                                              Torenvalk met bosspitsmuis in het Diemerpark,  
                                                                                                   7 april 2020 (foto: O.J. Goreng) 

Dit jaar ziet het er gunstiger uit: een paartje heeft er zijn intrek in genomen. In maart zagen we 
ze geregeld baltsen. Ze voeren dan in de lucht een soort dans met elkaar uit, die bij het 
paringsritueel hoort. Of er daadwerkelijk eieren gelegd zullen worden, zal ook afhangen van de 
muizenstand in het park. Het aantal muizen kan per jaar sterk schommelen. Omdat het voedsel 
van torenvalken voor een groot deel uit muizen bestaat, komen de vogels in een slecht 
muizenjaar soms niet tot broeden.  
Zullen we dit jaar jonge torenvalken mogen verwelkomen in het park?  
We wachten in spanning af… 



Beflijster 

Tip voor vogelaars: april is een goede tijd om in het 
Diemerpark beflijsters te zien. Beflijsters lijken op merels, 
maar ze hebben een witte vlek op de keel, die vooral bij de 
mannetjes opvallend is. Ze broeden niet in Nederland, 
maar zijn nu op weg naar hun broedgebieden Scandinavië 
en maken graag een tussenhalte in open gebieden met 
verspreid staande struiken. Het Diemerpark is daar dus 
uitstekend voor geschikt.  

 

 Beflijster in het Diemerpark, 7 april 2020 
     (Foto: Rob Baars) 

Vlinderinventarisaties + Oproep tot aanmelding 

We hebben gehoor gegeven aan een oproep van stadsecoloog 
Els Corporaal om vlinderinventarisaties in het Diemerpark te 
organiseren. Die worden gecoördineerd door de 
Vlinderstichting (vlinderstichting.nl). Het coronavirus heeft 
echter roet in het eten gegooid: vanwege het verbod op 
bijeenkomsten kon de vergadering waarop ons zou worden 
uitgelegd hoe je een vlinderinventarisatie organiseert, niet 
doorgaan. We zijn aan het bekijken of we het dit jaar toch nog 
voor elkaar kunnen krijgen, anders wordt deze activiteit 
uitgesteld tot volgend jaar. 
Wie interesse heeft, kan zich alvast aanmelden, want 
we komen nog een paar mensen tekort!                                      Landkaartje (voorjaarsvorm) 
                                                                                                                                                                Diemerpark 2019 

Verenigingsnieuws 

Atlas 

De eerste concept hoofdstukken van een ‘Atlas’ van het Diemerpark zijn klaar. De bedoeling is 
om er een naslagwerk van te maken, voor iedereen die zich beroepshalve met het park bezig 
bezighoudt of zich om een andere reden daarbij betrokken voelt. Uit de Atlas moeten de ‘visie’, 
de ‘identiteit’ en de ‘ambities’ ten aanzien van het park duidelijk worden.   

We nodigen iedereen uit om hieraan een bijdrage te leveren.   
Daarom de volgende OPROEP! 

Schrijf iets over jouw beleving van het Diemerpark. 

Doe dat in een tekst van maximaal 300 woorden en  

stuur daarbij een foto van jou bij een mooie plek in het park. 

Om je op weg te helpen staan hieronder een paar vragen die je zou kunnen beantwoorden:  
 Hoe heet je? 
 Waar kom je vandaan? 
 Wat is de reden waarom je het Diemerpark bezoekt? 
 Hoe vaak kom je er en hoe lang? 
 Wat is je favoriete plek? 
 Wat vind je het leukst aan het Diemerpark? 
 Is er iets in het park dat je minder leuk vindt of dat je mist? 
 Welke verwachtingen heb je van het park? 
 Heb je nog tips voor andere parkbezoekers? 

Ons e-mailadres staat onderaan deze Nieuwsbrief.  

Omdat we nog niet weten hoeveel reacties we krijgen, kunnen we niet garanderen dat jouw 
beleving in de Atlas wordt opgenomen.  



Vogelwandeling 

Zoals sommigen al weten waren we van plan dit jaar opnieuw een ‘vogelwandeling’ te 
organiseren om mensen de kans te geven de vogels in het park beter te leren kennen en hun 
zang te herkennen. Ook deze activiteit wordt tot nader orde opgeschort vanwege de coronacrisis.                      

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of heb je het lidmaatschaps-

geld voor 2020 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér is zeker welkom) op ons bankrekening-

nummer. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot  

Over (bijna) alle onderwerpen die in deze Nieuwsbrief is geschreven, is meer gedetailleerde 
informatie te vinden op onze website: vriendenvanhetdiemerpark.nl onder het kopje ‘Laatste 
nieuws’. 

Heb je vragen over één van bovenstaande onderwerpen? Wil je meer gedetailleerde informatie 
of wil je andere zaken aan de orde stellen? Dan horen we dat graag! 
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813  

• e-mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


